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Danske Fysioterapeuter i Region Syddanmark                    

                31.3.2023/ HB/Bej 

    

 

Referat 

 

Regionsbestyrelsesmøde onsdag den 15.3.2023, kl. 13-17.30 

Mødet holdes ved Kokholm 3.a, lokale M4, Bramdrupdam, 6000 Kolding. 
 
Deltagere: Lis Jensen, Rikke Kruse, Helle Bruun, Louise Beck, Lau Rosborg, Thomas Bertelsen, 
Ann Louise Lunddahl, Rune Myrup Andersen, Brian Errebo-Jensen. 
Afbud fra Helene Benfeldt til første del af mødet, deltager virtuelt fra kl. 14.30. 
 
 
Dagens gæster kl. 13-14 
Dagens gæster til mødet er Sofie Tolstrup og Gurli Petersen fra Danske Fysioterapeuters 

sekretariat. De vil præsentere projekt ”Faglighed i Fysioterapi” via virtuel deltagelse. Der er 

tidligere sendt materiale ud om projektet. Dette materiale vedhæftes på ny. Ligeledes vedhæftes 

slides fra oplæg. 

Lene Lebech, netværkskonsulent deltager fra mødets start under temadrøftelsen af ”Faglighed i 

fysioterapi”. Efterfølgende har Lene en kort status over nuværende og kommende tiltag. 

 

Dagsorden 

Mødet blev indledt med et stort tillykke og en lille opmærksomhed til RB-medlem Louise Beck, idet 

hun fylder 50 år den 23. marts.  

O. Valg af referent 

Helle/ Rune er referenter.  

 

1. Underskrift af referat fra RB-mødet den 23.1.2023 

    Herunder opfølgning på punkter fra sidste møde.  

Der har ikke været indsigelser til referatet. 

Opfølgning ift. dimittendindsatsen – ringerunde. Der er lavet sammenskrivning af 

tilbagemeldingerne. Dette gøres fremover for at fastholde og videregive den viden vi får. 

Opfølgning ift. vikarbureau indenfor fysioterapi – Ann Louise. 
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Ungdomsafdeling ift. andre fagforeninger (3F). 

 

 

2. Godkendelse af dagsorden 

Godkendes. 

 

3. Sager til beslutning 

 

3.1 Status fra netværkskonsulent Lene Lebech 

       

Der har manglet en netværkskonsulent i en periode pga. sygemelding, så der er travlt. 

Der er arbejdet med at definere nogle ”pakker”, samt få beskrevet opgaverne.  

Der er planlagt en halvårlig strategi dag med deltagelse af leder/ medarbejder fra sekretariatet, 

regionsformænd og netværkskonsulenter.  

 

Der kommer en ”fane” på fysio.dk ift. netværk.  

 

I netværksteamet, er der lavet opkald til de medlemmer, som har meldt sig ud – ift. om de ville 

fortælle årsagen. Mange har begrundet det med økonomi.  

 

Psykiatrirunden afsluttes denne uge, psykiatrinetværk forsætter – tovholder gruppe med to 

deltagere fra det regionale og to deltagere fra det kommunale område. Netværksmøde igen i uge 

39. Psykiatrien Svendborg vil gerne være vært for næste fagstafet. 

Dejligt at der nu er et netværk på tværs af kommunale/ regionale områder. Sættes sammen i 

Sundhedsklynger til 2. runde. for netop at udvide det lokale netværk. 

 

Kommende netværksarrangementer/ netværk i støbeskeen: 

Seniorarrangement den 13. april.  

Styrketræning for ældre 17. maj. 

Vestibulær rehabilitering  

Palliationsfysioterapeuter i Region Syddanmark. 

Netværksmøde for lymfødemfysioterapeuter i maj måned. 

Der planlægges temadag for hjernerystelse, avanceret specialiseret neurorehabilitering, cancer 

rehabiliterings netværk. Amputationsnetværk på Fyn.  

Netværksdagen den 28.04 for psykiatri. Holdes i Kolding, men er for alle fem regioner. 

 

Fysioterapi i akutmodtagelse - der er sendt direct mail, der arrangeres netværksmøde. 

Seksuel sundhed webinar april måned (fælles for hele landet) 

 

Der er gang i mange aktiviteter – del gerne med andre.  

 

Større fokus på TR-indsats ift. at tillidsrepræsentanterne kan bruges mere aktivt ift. fastholdelse og 

rekruttering. Her er Lene kommet med i arbejdsgruppe.  
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Det er et kriterium, at man er medlem af Danske Fysioterapeuter for at kunne melde sig til et 

arrangement. Engang imellem deltager der nogle få ikke fysioterapeuter i netværksmøder. Det 

afklares fra gang til gang. 

          

3.2 Valg af ny regionsformand 

 

Brian har besluttet at træde tilbage som regionsformand pr. 30. juni. Derfor skal der vælges en ny 

formand. Brian uddyber sin beslutning på mødet. 

 

Planen for regionsformandsvalget er besluttet og lagt ud på hjemmesiden.  

Opstillingsfrist 26/3. Valget er afgjort inden generalforsamlingen 26/4. 

Afgørelse: skal valgmøde være virtuelt eller fysisk?  

Erfaring fra Midtjylland og Sjælland – lav deltagelse. 

Helene: Erfaring fra andet fyraftensmøde i Odense – folk har svært ved at finde tiden til det. 

Lau: Der skal være begge muligheder; Lis bakker op om det – evt. virtuelt lige før påske og det 

fysiske efter påske. 

Brian: det kan være mulig for begge – der kan arrangeres virtuelt med god tekniske kapacitet. 

Louise: Begge møder giver en mulighed for at fremme Danske Fysioterapeuter. 

Thomas: Fysisk møder har sandsynlig lav deltagelse – valgvideoer kan en hel del også. 

Helene: Kan være i tvivl om folk møder op. 

Lau: Kan kommunikationsafdelingen rådføres da de har et godt indblik i hvad der er den bedste 

mulighed. 

 

Konklusion: der arbejdes videre med afholdelse af 1-2 virtuelle møder – Brian henvender sig til 

kommunikationsafdelingen som står for det praktiske. 

 

Regionsbestyrelsen har besluttet, at der bør ske en god overdragelse og introduktion af en nyvalgt 

regionsformand. Når valget er afgjort (den 17.4; red.) så kan der aftales nærmere om overdragelse 

mv. Der er økonomi til honorering af en nyvalgt regionsformand delvist eller i hele juni måned, alt 

efter behov. Den formelle ansvarsoverdragelse sker først den 1.7.2023. 

 

 

3.3 Generalforsamling i region Syddanmark 

Generalforsamlingen afholdes onsdag den 26. april kl. 16.30-21 v. Fredericia Idrætscenter. Det 

endelige program bliver gennemgået og uddybet på mødet. 

 

Der skal vælges 8 bestyrelsesmedlemmer på generalforsamlingen. De nuværende RB-medlemmer 

må gerne overveje og tilkendegive om de genopstiller. 

Lis og Rikke er genvalgt til RB via valg af og blandt tillidsrepræsentanterne i Region Syddanmark. 

Lau er valgt af og blandt SU-medlemmerne. 

 

Skriftlig beretning er færdigskrevet og kommer på fysio.dk. Der vil blive trykt et begrænset antal til 

uddeling (udkast til beretning vedhæftes) 

 

23 har indtil nu tilmeldt sig. Regionsbestyrelsesmedlemmer skal også tilmelde sig.  

Niels Fryd genopstiller ikke – kommer til generalforsamling.  
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Genopstiller: 

Ann Louise, Louise, Rune, Helene, Helle 

Genopstiller ikke: 

Thomas. 

 

Del gerne og spørg om flere er interesserede – gerne fra praksissektor, ledere, nyuddannede. 

 

Rikke: Den nyvalgte regionsformand får lejlighed til at takke for valget og sige et par ord til 

forsamlingen. 

 

Der skal vælges 2 kritiske revisorer og suppleanter – spørg gerne mulige kandidater.  

OBS - Afskedsbuket til afgående formand og nyvalgt formand. 

 

 

3.4 Formel godkendelse af budget 2023 

 

Indstilling: RB godkender det tilrettede budget (vedhæftet) 

Rammebudgettet er tidligere godkendt. Grunden til at det er på dagsorden er, at det overførte 

overskud fra 2022 er større end budgetteret. Det godkendes.  

  

 

3.5 Tiltag ift. dimittender 

 

Der er planlagt tre fyraftensmøder for dimittender. Møderne holdes ved 

fysioterapeutuddannelserne således: 

- 21. marts, kl. 16.30-19 i Esbjerg – 15 tilmeldte. 

- 22. marts, kl. 16.30-19 i Haderslev – ingen tilmeldte. 

- 23. marts, kl. 16.30-19 i Odense – 13 tilmeldte. 

 

Der kommer fysioterapeuter med arbejdsområde ved skadestue/ idrætsklinik, psykiatri, med 

professionel sport. 

Der forsøges evt. jobcenter. 

Fyraftensmøderne gennemføres og evalueres efterfølgende. Evt. tænke de faglige selskaber ind 

også fremadrettet. 

 

Der er tre karrieredage i Århus, København og Odense.  

Der arbejdes videre med et evt. dimittendnetværk. De studerende vil gerne have faglighed – faglig 

konferencedag er arrangeret på Sjælland.  

 

Indstilling: RB drøfter oplæg fra planlægningsudvalget og beslutter en plan for det videre arbejde. 

 

 

 

3.6 Drøftelse af fagdag i efteråret 2023 

Drøftelse af tema og nedsættelse af arbejdsudvalg. 
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Brainstorm om temaer: Seksualitet og sundhed. Psykiatri ved fx stress sygemeldinger, ”træne 

hårdt eller træne yoga”. Faglighed i fysioterapi -forskellige vinkler. Opgaveglidning.  

Kodeordet Involvering – fx fagdag bestående af udelukkende workshops. 

 

Enighed om at det er ok medsponsorer/ udstillere – det skaber noget miljø, noget liv, noget 

stemning.  

Faglige selskaber inviteres med ift. sessions.  

Hvilken rolle kan Kierkegaard spille i fysioterapi? – meget spændende webinar som det fys. faglige 

etiske råd afholdt den 14.03.2023. 

 

Arbejdsgruppe bestående af Lis, Lau og Rikke og Lene (i et vist omfang) 

Der kan evt. inviteres ad hoc arbejdskraft ind. 

Der præsenteres oplæg v. kommende RB-møde den 30. maj. 

 

 

 

5. Sager til orientering  

5.1 Orientering fra formanden;  
- Høring vedr. ”Tværsektorielt forløbsprogram for borgere med lænderygbesvær” 

(materiale tidligere udsendt til RB) 
- 25.1, afskedsreception for direktør Karen Langvad 
- 2.2, Møde ved UC Lillebælt for formænd for uddannelsesudvalg, bestyrelsesformand og 

direktionen 
- 8.2, Uddannelsesudvalgsmøde v. Fysioterapeutuddannelsen i Esbjerg Haderslev. Temaet 

var ”Sårbare studerende” 
- 10.2 og 28.2, Møde med May-Britt Andersen, formand for sundhedsudvalget i Esbjerg 

Kommune 
- 23.2, møde med chefterapeut og HR v. Aabenraa Sygehus 
- Ok 24 møder i Vejle, Esbjerg og Odense 

Louise bemærkede at det kan overvejes også at holde arbejdspladsmøder forud for OK-

forhandlinger på praksisområdet. Det er vigtigt for at skabe opmærksomhed hos flere 

praktiserende om, at de bør orientere sig og give deres holdning tilkende. 

 
- HB-konference ultimo januar – orientering via Rikke og Brian 
- 2.3, seminar om praksissektorens fremtid, Danske Fysioterapeuter 

 
Se i øvrigt mødekalender for regionsformanden på fysio.dk/ region Syddanmark 
 
Der afholdes et fyraftensmøde den 13.4 med medlemmer på OUH. Mødet er et statusmøde ca. 2 
år efter lukningen af rehabiliteringsafdelingen på OUH. 
HB-konferencen – orientering om arbejdet med foreningens strategier for must-win battles og 
pejlemærker. Desuden prioriteringer i sekretariatet. 

 

5.2 Andre orienteringspunkter 

En del af PR materialet er forældet – og der skal bestilles nyt materiale, især materialet målrettet 

studerende.  
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6. Punkter til kommende møder, herunder evt. gæster 

Næste RB-møder er: 

- Tirsdag den 30. maj, kl. 9-17. OBS. Der arrangeres efterfølgende spisning i anledning af skifte på 

regionsformandsposten. 

- Torsdag den 7. september, kl. 13-17.30. 

Evt. få studievejleder med til del af RB-møde – støtte og vejledning til sårbare studerende.  

 

7. Eventuelt 

 

Forhandlinger i SALS. Der er møde den 21.03 igen. Kontaktpersonsordning er under forhandling. 

Provisionslønninger er i fokus.  

Forhandlinger om praksisoverenskomsten. Der er ikke landet en aftale endnu. 2022 viste 

udfordringer ift. at overholde den økonomiske ramme for vederlagsfri fysioterapi. Forhåbentlig 

landes der en ok-aftale inden sommerferien.  

Nye ydernumre frigives ikke til eksisterende praksisklinikker. Det er allerede formuleret i den 

nuværende praksisoverenskomst. 

Louise bemærkede, at det ikke kun handler om hvem der tildeles nye frigivne ydernumre. Det 

handler også i høj grad om, hvordan man regulerer salg af eksisterende yder numre. Hvis ikke 

salget bliver reguleret på en eller anden måde vil de gamle ydernumre samles på færre og færre 

hænder - (jf. vedtagne principper for fremtidens praksissektor” Red.) 

Louise efterlyser at denne orientering kan komme på dagsordenen med jævne mellemrum. 

 

 

 

 


